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Dagsorden for åben møde: 

 

Pkt. 01 Godkendelse af dagsorden 

Pkt. 02. Formandsberetning 

  

Økonomisager 

Pkt. 03 Balancer 

 

Generelle sager 

Pkt. 04 Nationaldag den 21. Juni 2020 morgenmad/musikere 

Pkt. 05 Pumptrack (Cykelbane) ansøgning om tilskud 

Pkt. 06 De tre prioriterede anlægsønsker for 2021 (forslag) 

 

Pkt. 07 Evt. 
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Mødet startede kl. 13:00 

Deltagere: 

Inuit Ataqatigiit 

  

Johan Lange 

 

Siumut 

 

Johanne Olesen 

Knud Olsen 

 

Fraværende med afbud: 

 

Fraværende uden afbud: 



Bygdebestyrelsens åben møde den 27. maj 2019 kl. 13:00 

 

              Qeqqata Kommunia 

 
3 

 

Pkt. 01.  Godkendelse af dagsorden 

 
Afgørelse 

 

Godkendt 
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Pkt. 02. Formandsberetning 

 

Knud Olsen, Siumut. 

 

Som det første nævnte han, at han i forbindelse med at Naalakkersuisut åbnede for lufttrafikken ikke 

kan forstå, at Kangerlussuaq ikke har yderligere sikkerhedsforanstaltninger mod COVID19. Han kan 

ikke forstår, at der til dags dato ikke er installeret udstyr i den mest trafikerede rejserute i landet. 

Kulusuk har fået installeret udstyr, hvorfor Kulusuk? Måske fordi den har en flyrute til Island? 

Der blev konstateret at der er en der er smittet i Aasiaat, hvor den smittede kom til Aasiaat gennem 

Kangerlussuaq.   

 

Johanne Olesen, Siumut 

Mange rejsende tager på indkøb i Pilersuisoq når de ankommer til Kangerlussuaq, hvilken ikke er 

betryggende for borgerne.  

Der mangler en ordentlig tilsynsordning over de ankomne passager, som befinder sig i ankomsthallen.  

Der mangles strammere sikkerhedsregler. 

 

Johan Lange, Inuit Ataqatigiit: 

Der drøftes om Kulusuk skal have undersøgelsesudstyr, og han er enig i at Kangerlussuaq også bør 

have udstyr.   

 

 

Afgørelse 

 

Der blev enighed om at skrive en brev, som sendes til Kommunaldirektøren Juliane Henningsen. 

 

 

 

 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Pkt. 03 Balancer 

J.nr.: 06.00.01 
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Regelgrundlag. 

Kasse- og regnskabsregulativet for Qeqqata Kommunia 

 

 

Indstilling 

 

Administrationen indstiller, at medlemmerne tager punktet til efterretning. 

Selvom der ikke findes dokumentation, grundet den nye system.  

 

Afgørelse 

 

Siden den nye system blev ibrugtaget, kan man den dag i dag ikke se “midlerne” for året. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Pkt. 04 Nationaldag den 21. Juni 2020, ansøgning om midler til morgenmad/samt lønning 

af samt rejseudgifter for kunstnere. 

J. nr.  
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Baggrund: 

Dagsordensforlaget af alle bygdebestyrelsesmedlemmerne blev godkendt af formanden Knud 

Olsen. 

Samlede ansøgte midler vedr. morgenmad og honorar og rejseudgifter til musikorkester i 

nationaldagen.  

 

De ansøgte midler: 25.000,- kroner. 

 

Økonomiske og administrative konsekvenser 

Økonomisk konsekvenser. Konto:xxxxxxxxxxx har den 22 Maj 2020 indestående på kr. xxxxxxxx. 

 

Indstilling 

 

Administrationen indstiller, at medlemmerne godkender ansøgningen. 

 

 

Afgørelse 

 

Alle bygdebestyrelsesmedlemmerne godkender ansøgte midler på kr. 25.000,-   

Evt. overskridelse af de ansøgte midler godkendes således.  

 

Kunstnere, som man blev enige om skal optræde (spille) er Tupaarnaq Mathiassen og 

Nukappiannguaq Vetterlain fra Nuuk. 

Opholdet på Hotel støttes af Hotel Kangerlussuaq. 

 

De godkendte midler skal anvendes til: 

Til rejseomkostninger og ophold af kunstnerne samt bespisning af morgenmad til borgerne i 

nationaldagen den 21. juni. 

 

Bygdebestyrelsen i Kangerlussuaq ønsker, at Fritidsinspektøren skal står for planerne for 

nationaldagen – da bygdebestyrelsen tidligere havde ansvaret for større arrangementer. 

 

At Fritidsinspektøren Bent Vetterlain skal samarbejde med Hotelchef Jeppe Ejvind Nielsen i 

forbindelsen med denne års nationaldag. 

Bent Vetterlain blev anbefalet i at finde en samarbejdspartner. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Pkt. 05 Pumptrack (cykelbane) ansøgning om tilskud 

J. nr.  
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Dagsordensforslaget af “Orpigaq” blev godkendt af formanden Knud Olsen. 

Har planer om at får lavet en cykelbane som bøn og unge kan bruge, derfor ansøger om midler til 

formålet.  Dette beløb udgør cirka 165.000,- kr. Planen har også fået tilskud af: Fonden Orpiga. 

Skolebestyrelsen og NDO. 

Da tilskud på kr. 80.000,- fra Hudson har en brugsdato, håber vi at kunne får svar hurtigst muligt. 

Hvis planen skal realiseres, mangles der stadigvæk Kr. 20.000,-, derfor ansøger man om midlerne til 

Kangerlussuaqs bygdebestyrelse.  

 

Økonomiske og administrative konsekvenser 

Økonomisk konsekvenser. Atuiffik:xxxxxxxxxxx har den 22 Maj 2020 så stor et beløb xxxxxxxx 

kroner 

 

 

Indstilling 

 

 

Administrationen indstiller, at medlemmerne drøfter forslaget og tage en beslutning. 

 

 

Afgørelse 

 

Under bygdebestyrelsesmødet blev ansøgningen om kr. 20.000,- godkendt af bygdebestyrelsen.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Pkt. 06 De tre prioriterede anlægsønsker for 2021 (forslag) 

J.nr: 01.10.03 
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Baggrund: 

Kommunalbestyrelsen vedtog vedhæftede tidsplan, dermed er der nu tidsfrist på, at politiske partier, 

bygdebestyrelsen og chefgruppen komme med budgetforslag til budget for 2021 og overslagsårene 

2021-2023 senest 1. juni 2020. 

 

 

 

Afgørelse 

Anlægsønsker for året 2021 på Kangerlussuaq: 

 

1. At bygge en bræt hvor “fangere” kan sælge fangst. 

2. At åbne værkstedet igen 

 

Førsteprioriteringen for anlægsønskerne for 2021 er at får bygget brættet 

Som anden prioritet at får åbnet værkstedet igen 

 

Ønskerne blev begrundet 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Pkt. 07 Evt. 

Under sidste møde spurgte Johanne Olesen fra Siumut om Fire House´s vinduerne som var blevet 

smadret skulle repareres.   
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Knud Olsen, Siumut mener, at hvis den ikke skal repareres, bør den nedrives.  På det seneste tid, kan 

man se på facebook at folk fremviser det smadrede bygning. 

Målsætning blev at man skal kontakte luftvæsenet. 

 

To hytter på “Skiliften”  

Fritidsinspektøren Fali Kleist blev kontaktet, at da Bygdebestyrelsen (ejer) de to hytter, kan de tage 

dem tilbage for at bruge dem. 

 

Ældreboliger: 

Førsteprioritet for anlægsønsker for 2020 er opførelse af ældreboliger. 

Kommunal bestyrelse traf en beslutning om at to første boliger skal opføres denne år. Grundet blev 

godkendt af alle Bygdebestyrelsesmedlemmer, hvorfor boligerne skal være ved Kyle-p aqqutaata og 

BUK. 

De ønsker at til næste år når byggeriet starter, at begge eller mindst en bygning skal være 

handicapvenlig bolig.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Mødet sluttede kl. 15:06. 


